
Ügyszám: 23-    /2010.

Jegyzőkönyv

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2010. június 17-én 15,00 órakor 
megtartott testületi üléséről.

Helye: Faluház, Salföld

Jelen vannak: Simonné Vitányi Mónika polgármester
 Fábián Gusztáv alpolgármester
 Mátraházi Zsuzsanna képviselő

                        Raffay Béla képviselő

Összesen: 4 testületi tag

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van:
Sághegyi Imre Kővágóörs jegyzője
Kolláth Zsuzsanna adóügyi üi., jegyzőkönyvvezető

Lakosság részéről  2 fő

Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 tagja közül 4 fő jelen van, 
az ülés  határozatképes,  azt  megnyitja.  A napirendi  pontokkal  kapcsolatban van-e  kérdés, 
kiegészítés?  Amennyiben  nincs  aki  a  napirendi  pontokat  elfogadja,  kéri  kézfeltartással 
szavazzon.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat, és tartózkodás nélkül 
elfogadta és meghozza az alábbi:

40/2010.(VI.17.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2010. június 
17-i képviselő-testületi ülés napirendi pontjait az alábbiak szerint 
határozza meg:

1. Jegyzői pályázatok elbírálása (Zárt ülés)
Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
2.  Falugondnoki  szolgálat  Szervezeti  és  Működési 
Szabályzatának elfogadása
Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
3.  Salföld  53.  és  a   106.  hrsz.  ingatlanok  telekalakításával 
kapcsolatban határozathozatal
Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
4. Képviselői tiszteletdíj
Előadó: Sághegyi Imre Kővágóörs jegyzője
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5. Költségvetés részét képező megvalósítási terv készítése alól 
felmentés
Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
6. Nyári rendezvények 
Előadó: Simonné Vitányi Mónika
7. Interpellációk, képviselői kérdések, bejelentések 

 1. Jegyzői pályázatok elbírálása 

Külön jegyzőkönyv anyagát képezi. 

2. Falugondnoki szolgálat Szervezeti és Működési Szabályzatának elfogadása
Simonné Vitányi Mónika
Mindenki megkapta a szabályzat tervezetét. Ez egy minta, ebben lehet módosítani. Kérdés, 
hozzászólás, javaslat a szabályzattal kapcsolatban? 

Fábián Gusztáv
Az 1/C pont d. bekezdése mit takar?

Simonné Vitányi Mónika
A szociális étkezőkre is vonatkozhat.

Mátraházi Zsuzsanna
Feleslegesnek gondolja.

Raffay Béla
Véleménye szerint a lehetőséget biztosítani kell.

Fábián Gusztáv
A 6. pont helyettesítés rendjénél tanfolyamot végzett személy Salföldön nincs.

Mátraházi Zsuzsanna
Véleménye szerint, tekintettel arra, hogy hányan veszik igénybe a falugondnoki szolgáltatást, 
ő lemondana a helyettesítésről. Nem hiszi, hogy ez ennyire kihagyhatatlan lenne. 

Sághegyi Imre
Azért  kell  a  helyettesítésről  rendelkezni,  mert  bármilyen  betegségről  is  szó  lehet,  és 
falugondnokot  csak  falugondnok  helyettesíthet.  Ezért  jó  lenne  egy  másik  településsel 
megállapodást kötni. Itt nem csak egy-két napról van szó, hanem egyéb tartósabb betegség, 
baleset is közbe jöhet. 

Fábián Gusztáv
Ahol, a falugondnoknak folyamatosan feladatai vannak, ott fontos a helyettesítés. Véleménye 
szerint  Salföld  nem  az  a  falu,  ahol  annyi  feladat  van.  Eddig  is  a  helyettesítéseket  is 
megoldották. Az, hogy szerződést kössenek egy másik faluval nem fontos. A 6. pontot akár 
ki is hagyhatnák, vagy kötelező?
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Sághegyi Imre
Igen, erről rendelkezni kell.

Fábián Gusztáv
Akkor kellene egy községet választani, ha az a., változatot fogadják el. 

Sághegyi Imre
A megállapodás külön testület elé kerülne. 

Raffay Béla
Kékkút is kis település.

Simonné Vitányi Mónika
Javasolja, hogy az  a., változatot vegyék ki, és beírnák, hogy tartós távollét esetén (két hét).

Fábián Gusztáv
Javasolja, hogy tegyék bele, hogy a közmunkások munkáját is segíti,  ha ráér részt vesz a 
munkában. 

Simonné Vitányi Mónika
Szokott segíteni a falugondnok, most is a templomdombon vágta a füvet, cserepezett stb.

Kovács István
Véleménye,  hogy  ezt  nem a  szervezeti  és  működési  szabályzatban  kell  hozni,  hanem a 
munkaköri leírásban kell, hogy szerepeljen. 

Simonné Vitányi Mónika
Elkészítik a munkaköri leírását. Kéri, hogy a közcélú, közhasznú munkások felügyeletével is 
egészítsék ki. 

Fábián Gusztáv
Azt  kellene  beírni  javítva,  hogy  a  szabályzat  mellékletként  tartalmazza  a  falugondnok 
munkaköri leírását.  Javasolná tovább, hogy a munkaidő 7 órától legyen.

Mátraházi Zsuzsanna
Úgy gondolja, hogy azt kellene beírni,  hogy napi 8 óra, mivel  rugalmas a munkaidő.  Ha 
hétvégén is dolgoznia kell, azt valóban munkaidőkedvezménnyel kompenzálná.

Raffay Béla
Szerepel a szabályzatban, hogy túlmunkáért munkaidőkedvezmény jár.

Fábián Gusztáv
A munkaidőkedvezményt  elfogadja,  de azt,  hogy munkabért  adjanak azt  nem.  A hétvégi 
munkavégzésért akár 2 nap is járna?

Mátraházi Zsuzsanna
Az eseti, illetve hétvégi munkáért munkaidőkedvezményt adna. 

Simonné Vitányi Mónika
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A 7. pont első mondatát  módosítják,  mégpedig „A falugondnok heti  40 órában rugalmas 
munkaidőben végzi feladatát. Egyebeket a munkatörvénykönyv szabályoz.”

Fábián Gusztáv
Nem zárja ki, hogy ha hétvégén 2 napot dolgozik, hogy megkapja a munkaidőkedvezményt. 

Kovács István
A munka törvénykönyv leírja, hogy mi a kötelező, ettől a testület nem térhet el. Ha hétvégén 
is munkája lenne, akkor előre kellene szólni. Neki is programja lehet. Az úgy nem megy, 
hogy azonnal kell, és akkor otthagy mindent és mennie kell. Ha előre tudja az igényeket, 
akkor ő is úgy alkalmazkodik, és úgy tervezi az otthoni teendőit.

Mátraházi Zsuzsanna
Mit takar az egyéb lakossági szolgáltatás kifejezés? Ő kihagyná az egyéb szót.

Sághegyi Imre
Ezek jogszabályi felsorolások.

Mátraházi Zsuzsanna
Mit jelent az egyéb gyermekszállítás?

Kovács István
Ez azt jelenti,  hogy nem óvodába, iskolába szállítja a gyerekeket, hanem pl. kirándulásra, 
színházba  stb.  Ezeket  szigorúan  ellenőrizni  fogják,  mivel  a  normatívát  leigénylik   a 
szolgálatra. Ezeknek a dokumentumoknak meg kell lenni. 

Mátraházi Zsuzsanna
Nehéz Salföldre átformázni ezt a szabályzatot, mert Salföld kis község.

Fábián Gusztáv
Javasolja, hogy a 11. pontban a szabályzat érvényességét 2010. július 1-től - 2011. június 31-
ben határozzák meg,  és  utána vizsgálják felül.  Mellékleteket  nem találják,  nem látták.  A 
végső elfogadásra legyenek készen.

Simonné Vitányi Mónika
Határozathozatal  nélkül  dönt  úgy  a  testület,  hogy  a  szükséges   módosítások  kerüljenek 
átvezetésre, illetve a mellékeltek legyen becsatolva a munkaköri leírással együtt.

3.  Salföld  53.  és  a   106.  hrsz.  ingatlanok  telekalakításával  kapcsolatban 
határozathozatal

Simonné Vitányi Mónika
Elmondja, hogy 2004. óta húzódik az ügy. A MNV Zrt. azt kifogásolta, hogy a pince szót is 
szerepeltették a határozatban. A Magyar Közút Zrt-vel az egyeztetés megtörtént. Megküldték 
a határozat-tervezetet. Ezt kellene most elfogadni.

Fábián Gusztáv
Ezek csak a járdák. 

Simonné Vitányi Mónika
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Ezzel kapcsolatban kérdés, hozzászólás?
Amennyiben nincs, névszerinti szavazásra teszi fel az 53. hrsz. ingatlan vonatkozásában az 
ismertetett határozati javaslatot. ABC-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők 
szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen.

Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a határozati javaslatot elfogadja és meghozza az alábbi:

 42/2010.(VI.17.) Kth. sz. határozat
Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  kinyilvánítja  azon  szándékát,  hogy  a 
Magyar  Állam  tulajdonában  és  a  Közlekedésfejlesztési  Koordinációs  Központ 
vagyonkezelésében  lévő  53  helyrajzi  számú  ingatlan  megosztását  követően  a  földhivatali 
bejegyzés után, a salföldi 53/1, 53/3, 53/4, 53/5, 53/6, 53/7, 53/8, 53/9, 53/10 helyrajzi számú 
„közterület”  művelési  ágú  ingatlanok  térítésmentes  tulajdon-átruházását  igényli  Salföld 
Község Önkormányzat javára.

Az átvételre tervezett területeket közterületként kívánja működtetni és üzemeltetni.
Vállalja,  hogy a közlekedésbiztonsági  célokat  szolgáló  műszaki  és  egyéb  létesítményeket, 
berendezéseket üzemelteti, fenntartja és karbantartja.

Mindezzel az Önkormányzat településfejlesztési és helyi közutak fenntartási feladatait kívánja 
ellátni,  melyekről  a  helyi  önkormányzatokról  szóló 1990.  évi  LXV. törvény 8.§.-ának (1) 
bekezdése rendelkezik.

Nyilatkozzuk,  hogy  a  vagyonigénylés  összhangban  van  a  kistérségi  területfejlesztési 
koncepcióval,  illetve a területfejlesztési  programokkal,  valamint a települési  önkormányzat 
egyéb fejlesztési programjával. 

Nyilatkozunk,  hogy a Magyar  Közút  Nonprofit  Zrt.  vállalja  az önkormányzat  tulajdonába 
adás érdekében felmerülő költségek megtérítését.

Felhatalmazza a polgármestert, hogy a tulajdon- átruházáshoz szükséges intézkedéseket tegye 
meg.

Felelős: Simonné Vitányi Mónika polgármester
Határidő: a Magyar Közút Nonprofit Zrt. iránymutatása szerint
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Simonné Vitányi Mónika
Névszerinti szavazásra teszi fel a 106. hrsz. ingatlan vonatkozásában az ismertetett határozati 
javaslatot. ABC-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen.

Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a határozati javaslatot elfogadja és meghozza az alábbi:

43/2010.(VI.17.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  kinyilvánítja  azon  szándékát,  hogy  a 
tulajdonában lévő 106 helyrajzi számú közterület művelési ágú ingatlan megosztása során  a 
salföldi 106/2 helyrajzi számú országos közút művelési ágú ingatlant, térítésmentesen átadja a 
Magyar  Állam  tulajdonába  és  a  Közlekedésfejlesztési  Koordinációs  Központ 
vagyonkezelésébe.

A  tulajdonba  adásra  vonatkozóan  a  képviseleti  jog  alapján  eljáró  Közlekedésfejlesztési 
Koordinációs  Központ  -  1024  Budapest,  Lövőház  u.  34-36.  –  és  Salföld  Község 
Önkormányzata  között  megállapodás  fog  létrejönni,  amit  a  vagyonkezelő  jóváhagyásra 
megküld az Önkormányzatnak.

Felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.

Felelős: Simonné Vitányi Mónika polgármester
Határidő: a Magyar Közút Nonprofit Zrt. iránymutatása szerint

4. Képviselői tiszteletdíj
Sághegyi Imre
Ez  egy  tájékoztatás.  Mátraházi  Zsuzsanna  képviselőasszony  jelezte,  hogy  a  jövőben  a 
képviselői tiszteletdíjából 5000 Ft-nyi összegről lemondana, 20.000 Ft-ot kíván felvenni. 

Mátraházi Zsuzsanna
Tavaly májusban mondott le a tiszteletdíjáról, hogy segítsen a falu gondjain, de mostanra úgy 
érzi,  hogy megváltoztak  a  körülményei,  hogy a bruttó  25 e/Ft-os  tiszteletdíjból  5  e/Ft-ot 
jelképesen továbbra is a falu rendelkezésére bocsájtja. 
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5. Költségvetés részét képező megvalósítási terv készítése alól felmentés
Simonné Vitányi Mónika
Átadja a szót a jegyző úrnak.

Sághegyi Imre
Az Államháztartási törvényt módosította az országgyűlés korábban, ebben előírt egy 
költségvetés részét képező un. megvalósítási terv készítési kötelezettséget. Mivel ennek a 
részletes szabályait nem csinálták meg, a módosítási törvény felhatalmazást adott a képviselő-
testületeknek,hogy 2010-2011. évekre vonatkozóan ezek alól a kötelezettségek alól mentesítést 
adjanak. 

Simonné Vitányi Mónika
Ismerteti a határozati javaslatot.
Névszerinti szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.
ABC-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen.

Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a határozati javaslatot elfogadja és meghozza az alábbi:

44/2010.(VI.17.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az 
Államháztartásról  szóló  1992.  XXXVIII.tv.  125  §.  (4) 
bekezdésében  kapott  felhatalmazás  alapján  2010-2011. 
években eltekint a költségvetés részét képező megvalósítási 
terv készítésétől.

Felelős: polgármester
Határidő: folyamatos

7. Nyári rendezvények
Simonné Vitányi Mónika
Kérdése, hogy milyen rendezvények legyenek, és milyen költséggel?

Mátraházi Zsuzsanna
A gyereknapról lecsúsztak, de szokott lenne falunap.
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Simonné Vitányi Mónika
Falunapot és a Káli-napot  szokták megrendezni.
Ő a falunap rendezését vállalja, egy kicsit gyereknapi programokkal. A tapolca kistérséghez a 
falunapi rendezvényre lehet pályázni 100 e/Ft-ra. 

Fábián Gusztáv
Lehet 1 nap, amit kétfelé osztanak. 

Sághegyi Imre
Le kellene tesztelni az üzemet, és a Nemzeti Parkot. 

Simonné Vitányi Mónika
Nem adnak, csak támogatásként ásványvizet.

Fábián Gusztáv
A nyár folyamán minden településen programok vannak.  Javasolja, hogy egy nap legyen, 
délelőtt gyerekprogramok, délután főzés stb.

Simonné Vitányi Mónika
A zenekar vonatkozásában a Szamárhegyi Szépfiúkat javasolná, szerinte ők beváltak. Kéri 
Fábián Gusztáv alpolgármestert, hogy érdeklődjön a zenekar ügyében.

Mátraházi Zsuzsanna
Jelöljenek ki egy napot, lehet, hogy a zenekarhoz kellene igazodni.

8. Vegyes ügyek.
Simonné Vitányi Mónika
Átadja a szót a jegyző úrnak.

Sághegyi Imre
Tájékoztatja  a  testület  tagjait,  hogy  a  MÁK  ellenőrzést  végzett  Salföld  önkormányzata 
tekintetében.  Több  költségvetési  normatívát,  pl.  rendszeres  szociális  segélyt,  közcélú 
foglalkoztatás,  jövedelempótló  támogatás,  2007-2008-2009.  évekre.  Az  ellenőrzés 
összefoglalója és a részletes megállapítást tartalmazó jelentést megküldte a MÁK. Jelentés 
Salföld tekintetében teljes egészében hibátlan lett az ellenőrzés. 

Simonné Vitányi Mónika
Személyesen elmondták,  hogy nagyon  elégedettek  voltak a hivatallal,  minden naprakész 
volt, dícsérték a  hivatali dolgozók munkáját. Az ellenőrzésen mindent rendben találtak.

Sághegyi Imre
Salföld esetében forintra annyi a normatíva, mint ami jár.

Raffay Béla
Tehát bebizonyosodott,  hogy nem sikkasztottunk, amit alpolgármester állított,  hogy eltűnt 
600 e/Ft, az nem felel meg a valóságnak. 

Fábián Gusztáv
Amit a képviselőtársa mondott az nem igaz.
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Raffay Béla
Költségvetés rendeletéből a 8.§. ki akarták vetetni arra hivatkozva, hogy 600 e/Ft eltűnt a 
költségvetésből.

Fábián Gusztáv
Tiltakozik Raffay állításaival szemben. Ilyen kijelentéseket ne tegyen önkormányzati ülésen.

Raffay Béla
Jegyzőkönyv rögzíti Fábián Gusztáv állítását, miszerint 600 e/Ft eltűnt a költségvetésből.

Simonné Vitányi Mónika
Szeretné folytatni  az ülést.  Említette  az önkormányzati  munkákkal  kapcsolatban kiadások 
merülnek  fel,  pl.  festés,  meszelés.  A  költségvetéssel  kapcsolatban  mindent  behoz  a 
képviselő-testület elé, ezért jelezné még, hogy a temetőnél a konténert el kell vitetni, ami 30 
e/Ft. Ezt tájékoztatásként mondja.

Fábián Gusztáv
A konténert el kell szállíttatni. Köszöni, hogy a polgármester szólt. Javasolja, hogy tegyék 
beljebb,  tegyenek  rá  láncot.  Javasolja  és  hozzájárul  a  festéshez  szükséges  anyagok 
beszerzéséhez pl. tűzcsap festés, nyílászárók festése, mész.

Simonné Vitányi Mónika
Szükséges még damil, olaj, kesztyű vásárlása.

Fábián Gusztáv
Ez nincs bent a Probiós költségben?

Simonné Vitányi Mónika
Abban csak a munkaruha és a fűrész van.

Fábián Gusztáv
Festéket szakaszosan kell venni, inkább nagyobb kiszerelésben kell beszerezni.

Kovács István
Kéri, hogy Fábián Gusztáv segítse az anyagbeszerzésben.

Fábián Gusztáv
Természetes, hogy segít.

Simonné Vitányi Mónika
Vendégházban a mosás megoldása szükséges. 

Fábián Gusztáv
Mosógép szükséges.

Simonné Vitányi Mónika
Akkor tehát vegyenek egy mosógépet?

Fábián Gusztáv
Meg kell nézni a költségvetést, mennyi van betervezve.
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Mivel az nem eljárás,  hogy magánszemély saját  költségére mosson az önkormányzatnak, 
ezért javasolja. 

Raffay Béla
Van bevétele a vendégháznak, abból a bevételből be lehet szerezni.

Simonné Vitányi Mónika
Szavazni kell az átcsoportosításról.

Sághegyi Imre
Mivel jövő héten úgyis testületi ülés lesz, napolják el. Addig megnézik pontosan.

Simonné Vitányi Mónika
Megkeresték  egy  területvétellel  kapcsolatban.  Arról  a  területről  van  szó,  Amit  a 
vadásztársaság bérelt. Ábrahámhegyi lakos az érdeklődő, állatot szeretne ott tartani. Kérdezi, 
hogy foglalkozzanak vele vagy sem?

Fábián Gusztáv
Nem javasolja az eladást.

Mátraházi Zsuzsanna
Ő sem javasolja az eladást.

Simonné Vitányi Mónika
2007.-ben Vella Zsolt cége ígérte, hogy pályáznak internet, telefon, tévé hálózat kiépítésére. 
Megkereste  és  azt  a  tájékoztatást  adta,   hogy  július  1-én  a  pályázatot  zárni  fogják,  és 
megkezdik  a  szolgáltatást.  Az  lenne  a  kérése,  hogy  Mátraházi  Zsuzsanna  vegye  fel  a 
kapcsolatot Vella Zsolttal, hogy a pályázattal hol tartanak, mik a feltételek. 

A polgármester megbízza Mátraházi Zsuzsannát határozathozatal nélkül, hogy tárgyaljon az 
internet ügyében.

Simonné Vitányi Mónika
Tájékoztatja a testületet, hogy csatornapályázatot írt ki a KDRFÜ. Kiosztja a felhívásokat. 
Véleménye  szerint  foglalkozni  kell  a  kérdéssel.  Elmondja,  hogy  85%-os  a  támogatás 
mértéke, július 1-től október 4-ig lehet beadni a pályázatot. Kérné, hogy a következő testületi 
ülésen beszéljenek róla.
Tájékoztatja  továbbá  a  testületet  arról,  hogy  Somogyi  Győző  által  a  salföldi  beruházó 
viziközmű társulat ellen beadott fellebbezést a bíróság elutasította 2010. május 18-án. 

Mivel több kérdés, hozzászólás nem hangzott el – megköszönve a részvétel – az ülést 16,55 
órakor bezárta.

Kmft.

Simonné Vitányi Mónika    Sághegyi Imre
polgármester Kővágóörs jegyzője

           a salföldi jegyző megválasztásáig
a törvényességet biztosító jegyző
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